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 الشهادة:ماجستير                                      إسلامي التخصص:

 الأطروحة أو الرسالةعنوان 

 
 منه الإسلاموموقف  الإسلامالوأد عند العرب قبل 

 والأطروحة الرسالةملخص 

تتناول الدراسة المعنونة )الوأد عند العرب قبل الإسلام وموقف الإسلام منة( من حيث أسبابها 
الإسلام وبعدة ، وفي ما ي انتشرت فيها  وأساليبها ومواقف عامة العرب منها قبل والقبائل الت
وما كان  عند الأمم البدائية والديانات السالفة  من تقريب الضحايا البشرية للإلهة ، كان سائرا  
 إنمن تقديم الأولاد قرابين للرب وللأوثان ، وبين وأد البنات، يظهر  قبل الإسلام عند العرب

هناك ارتباطا وثيقا بين هذه العادات المتجذرة في الدين والمعتقدات، وبين وأد البنات هذا فتلتحم 
 عادات دينية اعتقاديه. إلىالوأد ترجع جذوره  إنويظهر  الصورتان التحاما قويا  
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Abstract of thesis 

     This study which is entitled (Infanticide among Arabs before Islam 

and the Position of Islam towards it) tackles: the reasons that led to the 

prevalence of this phenomenon and the tribes among which it was prevailing, 

its styles and the position of all Arabs towards it before and after Islam. It 

shows that there was a close connection between what was prevailing among 

primitive nations and religions as they sacrifice human sacraments to the gods 

and this phenomenon. These two pictures merge together to imply that 

infanticide is deeply rooted in primitive religious rituals                                     
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